
                                                                                                                           
 
        AJUNTAMENT DE PUIGPUNYENT 

 
                                                 
ACTA DE LA SESSIÓ EXTRAORDINÀRIA CELEBRADA PEL PLE DE LA CORPORACIÓ 
MUNICIPAL REUNIDA EN PRIMERA CONVOCATÒRIA DIA  15 D’ABRIL DE DOS MIL QUINZE 
 
Dia:  15 d’abril de 2015. 
Hora: 20 hores 30 minuts 
Lloc: Sala de Plens de l’Ajuntament de Puigpunyent. 
 
Hi assisteixen: 
 
Sr. Gabriel Ferrà Martorell                              IPG 
Sra. Margalida Morell Martorell                    IPG 
Sra. Maria Lluïsa Pla Isern                               IPG 
Sr. Toni Marí Enseñat                                       PSOE 
Sr. Victor Douat Rigo                                      PSOE 
Sra. Isabel Martin Roman                               PSOE 
Sr. Antonio Deudero Mayans                        PP 
Sra. Maria Teresa Pons Picó                           PP 
 
La secretària interventora, Margalida Mulet Cañellas 
 
Excusen la seva absència : 
 
Sra. Margarita Martorell Ribot                      PP 
             
 
 
 1.- Aprovació del Pressupost Municipal Ordinari per l’exercici del 2015 
 
           Per part del Sr Batle es presenta a la Corporació per la seva aprovació el 
Pressupost Municipal Ordinari de l’exercici de 2015. Es tracten d’uns Pressuposts 
continuistes a on sa prioritat ha estat el reflectir els ingressos reals per no desfasar les 
partides de despeses, sense descuidar les obligacions que competeixen a 
l’Ajuntament. 
 
           De conformitat amb la nova estructura pressupostària, es creen noves partides, 
les quals queden reflectides   a la memòria, a la vegada que altres partides de l’any 
passat han quedat desglossades en varies 
 
        La Sra. Margalida Martorell, Regidora d’hisenda , pren la paraula i diu que , a 
pesar de que es pressupost quantitativament puja en relació al de l’any anterior, 
aquest increment es degut a l’inversió de les obres de Na Beltrana, per lo demés 
pràcticament no hi ha desviació. Explicant a continuació les principals novetats del 
Pressupost Municipal Ordinari del 2015:  
 
         Pel que fa als ingressos, no s’augmenten imposts ¡ taxes, de manera que es 
mantenen els ingressos deis darrers anys però sense augmentar la càrrega als 
ciutadans i ciutadanes. 
 
          Com bé ha dit el Sr Batle , aquests pressuposts s’han realitzat amb la nova 
estructura pressupostària que ha entrat en vigor aquest any 2015 i que introdueix 
modificacions a nivell de programes i de grups de programes, la qual cosa fa que en 
alguns punts no coincideixin el pressuposts de 2014 amb els de 2015. 



Pel que fa a la previsió d’ingressos, des de l’any 2012 es confeccionen uns pressuposts 
basats en les previsions reals d’ingressos que sempre ha donat bons resultats 
 
            Durant aquest 2015 i amb l’aplicació de la reducció del 20% dels valors 
cadastrals que es va iniciar el 2014, es preveu mantenir els ingressos igual que els 
recaptats realment el 2014, mantenint així els mateixos ingressos municipals sense 
augmentar la càrrega tributària als ciutadans i ciutadanes. 
 
          Per la resta d’ingressos, es pressuposten els mateixos ingressos que els ingressos 
reals obtinguts durant el 2014 més la previsió del mateix percentatge que es va 
recaptar el 2014 en vio executiva. 
 
          En quant a les despeses, aquest any 2015 és el primer any complet en que es 
paga l’amortització del préstec RD 4/2012. Tot i això es redueix el deute públic ja que 
l’any passat es va poder ter una amortització anticipada d’una part important 
d’aquest préstec. 
 
         Pel que fa al personal, es pressuposta la contractació interina durant 6 mesos 
d’un policia de suport. 
 
       S’incrementa la partida de redacció de projectes i treballs tècnics que contempla: 
 
          -El darrer pagament del contracte per a la redacció de les normes subsidiàries 
que es va ter amb un compromís de pagament plurianual. 
 
          -El darrer pagament de lo direcció d’obra del projecte de Na Beltrana. 
 
          -La redacció del projecte del poliesportiu. 
 
          -La redacció del projecte d’adequació del dipòsit des Casat Nou a la normativa 
sanitària. 
 
          - La redacció del projecte d’adequació del parc verd municipal. 
 
            El programa de clavegueram l’any passat anava conjuntament amb 
abastament i distribució d’aigua potable i per tant al pressupost de 2014 no existia. 
S’ha pressupostat segons la despesa real de 2014, excepte la partida de renovació de 
clavegueram, aigua potable i pluvials de No Beltrana que s’ha pressupostat segons la 
despesa prevista per aquest 2015 d’acord amb lo subvenció obtinguda. 
 
          El 2015 es crea el programa nou  de parcs i jardins per acabar el parc etnològic 
de Sa Riera amb la col locació de les peces de la tafona. 
 
           El programa de protecció i millora del medi ambient augmenta 
considerablement ja que per aquest any 2015 es preveu la realització del pla forestal 
municipal. 
 
           Es manté la  partida  de despeses derivades de l’adquisició de la vivenda del Sr. 
Lorenzo Ferrà Carbonell, ja que per el 2015 s’ha de fer front al pagament de l’impost 
sobre l’increment del valor de terrenys de naturalesa urbana que recapta el mateix 
Ajuntament. En un ple municipal es va arribar a l’acord que l’ajuntament es faria 
càrrec d’aquest pagament. 
 
           Les partides de personal augmenten respecte al que s’havia pressupostat el 
2014 perquè amb la signatura del conveni SAD d’alta intensitat s’ha pogut contractar 
una treballadora familiar més a temps parcial durant el 2014 i aquest contracte es 
manté uns mesos el 2015 fins que finalitzi el conveni. 



 
             Tal i com es ve fent durant els darrers anys, es manté el compromís de 
l´Ajuntament de destinar el 0,7 % a cooperació internacional. 
 
             El fons social per fer front a dificultats econòmiques es redueix passant a 15.000 
€ ja que durant els anys en que s’ha disposat d’aquest fons, mai s’ha arribat a exhaurir 
la partida, de fet, el 2014 és l’any en que s’ha fet la despesa més alta arribant a 
13.339,75 €. Per aquest motiu, es redueix del pressupost inicial, amb el compromís per 
part de l’equip de govern de que en cas de necessitar-ho durant aquest any 2015 es 
farà la modificació de crèdit pertinent per tal de suplementar la partida. 
 
           La despesa final del  programa da manteniment de centres docents infantils,  es 
manté igual que en el pressupost de 2014, tot i això hi ha alguns canvis en les partides: 
 
          - En conservació ¡ manteniment de l’escola l’any passat es va fer una despesa 
més alta que la pressupostada degut al canvi metodològic del centre. Per aquest any 
es preveu una despesa més baixa. 
 
          - El consum en energia elèctrica de l’escola ha augmentat respecte al 
pressupost 2014 perquè es un espai més utilitzat que en anys anteriors per l’augment de 
matrícula de l’escola de música i perquè s’empra per a la realització d ‘altres 
activitats. 
 
            - La gestió de l’Escoleta es pressuposta segons el contracte vigent amb 
l’empresa que en té el servei. El 2014 havia augmentat perquè havien quedat dues 
factures del servei de gestió de l’Escoleta 2013 sense pagar (l’empresa adjudicatària 
no presentés les factures) i l’any 2014 es van satisfer 14 mensualitats. 
 
            - Millores escoleta: es preveu realitzar dues inversions de millora a l’Escoleta: la 
instal·lació d’un aparell descalcificador i la substitució de tots els tancaments (portes i 
finestres) que són antics i totalment ineficients per tancaments energèticament 
eficients. 
 
               El programa de serveis complementaris d’Educació augmenta ja que dintre 
de la partida d’activitats complementàries de l’escola, l’Ajuntament finançarà també 
una part de l’edició de la revista escolar que fa l’alumnat de 6é i també perquè 
augmenta la partida destinada a l’escola municipal de música, ja que per aquest any 
la matrícula d’alumnat ha sofert un augment de més del doble respecte al curs 
anterior, amb la incorporació també de nous instruments. 
 
 
            En la partida de conservació i manteniment de la casa de cultura es 
pressuposta la substitució de les dues portes de la planta baixa de la casa de cultura. 
El programa d’activitats juvenils manté el mateix pressupost que 2014. 
 
          En la partida de manteniment de camins es durà a terme el plànol topogràfic del 
comí de Palma 
 
          Es crea la partida del servei per informar llicències d’activitat, ja que es preveu 
revisar algunes llicències d’activitat antigues i comprovar les noves. Actualment 
l’Ajuntament no disposa de ningú que pugui dur a terme aquesta tosca. 
 
          Activitat econòmica: a aquesta partida l’any passat també hi estava inclosa la 
de fires, per tant tot ¡ que l’aparença és que econòmicament es redueix la despesa, 
en realitat s’augmenta amb un pressupost total 15.000 € front als 10.000 pressupostats el 
2014. 
 



 
            Es crea el programa de comerç nou amb una única partida destinada a la fira. 
 
            Es crea un programa nou  d’informació i promoció turística, ja que anteriorment, 
junt amb els dos programes anteriors en formaven un sol. Es preveu ter la mateixa 
despesa que la real de 2014 en millores infraestructures promoció turística. 
 
            Desapareix el pla de promoció turística perquè ja està finalitzat. 
 
 
           Es produeixen dues modificacions importants al programa de recursos hidràulics: 
 
          Augmenta la partida de conservació i manteniment ja que a més de la mateixa 
previsió de despeses que 2014, també es preveu ter el canvi d’arena dels filtres del 
tractament de la captació del cementiri. 
 
          Es preveu l’adquisició d’un grup electrogen nou ja que el grup amb que 
funcionava la captació de Son Puig es va espatllar i actualment funciona amb un grup 
electrogen llogat. 
 
         En conservació i manteniment de casa consistorial es preveu pintar les persianes i 
posar canal de recollida d’aigües pluvials a la part frontal de l’edifici ja que 
actualment no en té. 
 
         Jurídics i contenciosos: en aquests moments és molt difícil ter una previsió per 2015 
de les despeses derivades deis contenciosos que té l’ajuntament, ja que depenen del 
procés de resolució que seguirà cada un d'elIs. Per aquest motiu s’ha mantingut 
aquesta partida oberta  
 
          Es crea la partida assessoria  i valoració llocs de tema personal ajuntament, ja 
que és una tema que té previst ter l’Ajuntament dins aquest any 2015. 
 
          La partida assessoria laboral i comptable augmenta ja que es pressuposten els 
mesos de 2015 en que l’ajuntament té contracte amb l’empresa que actualment 
porta l’assessoria comptable municipal. 
 
           Es crea un programa nou  de manteniment d’infraestructures d’ús general i 
edificis, que inclou totes les partides referents a manteniment que anteriorment es 
trobaven al programa de vies públiques. Les despeses es mantenen i pressuposten en 
funció de les despeses reals. 
 
          La partida de material ordinari sembla que ha sofert una davallada important, 
però en realitat una part de la despesa que fins 2014 es comptabilitzava aquí fa 
referència a material per a la reparació conservació i manteniment de l’enllumenat 
que amb la nova estructura pressupostaria ha passat a formar part d’un programa 
específic i que s’ha pressupostat amb 9.250 € que han sortit d’aquesta partida que 
conseqüentment s’ha vist minvada. 
 
         Es pressuposta la reforma de l’espai que actualment ocupa correus i els espais 
annexes actualment en desús per no trobar-se en condicions òptimes. 
 
         El Sr Deudero intervé per fer una sèrie de precisions: 
        
          En primer lloc si bé s’ha tingut sa documentació en termini, hi ha certs annexes 
que no ha tingut a l’abast, per això el seu grup votarà en contra. 
El segon lloc, aquest Pressupost es du a aprovació fora del termini establert per la 
normativa vigent, y en tercer lloc a quaranta dies de les eleccions, per criteris de 



prudència, no li pareix correcte aprovar el Pressupost, ja que aquesta aprovació 
condiciona totalment al pròxim equip de govern 
 
Per altra banda, considera una bona noticia la partida destinada a la confecció del 
catàleg de llocs  de treball, i que es posi en marxa el Pla Forestal, així com que ja s’hagi 
aprovat el Pla Turístic malgrat que l’Ajuntament no es a temps de demanar 
subvencions 
 
Troba a faltar algunes partides tals com el manteniment i conservació del Poliesportiu 
que es de primera prioritat ja que l’inversió que es contempla es mínima, així com 
solucionar la transitorietat de les aigües fecals de Son Serralta 
 
Per altra banda vol manifestar que l’increment d’ingressos ve donat per les 
transferències d’ingressos efectuades pel Govern de la CAIB i pel CIM 
 
El Sr Batle intervé i diu que, aquestes transferències venen donades per l’obligació 
legal  que tenen les esmentades institucions amb els Ajuntaments, en concret l’inversió 
del CIM ve donada per que el Projecte presentat per l’ajuntament de Puigpunyent va 
ser el que mes punts va obtenir objectivament de la corresponent convocatòria, 
subvenció que a dia d’avui encara no ha pagat el CIM a l’Ajuntament , i en canvi 
l’Ajuntament ha pagat amb la totalitat de les certificacions emeses al contractista. 
 
Per part del Sr Deudero es matisa que aquestes mateixes institucions son les que han 
pagat deutes importants a l’Ajuntament 
 
El Sr Batle manifesta que si bé entén es discurs del Sr Deudero i mes a nu mes vist de les 
eleccions municipals, com a Batle tenia en compromís d’aprovar el Pressupost 
Municipal. Senyala el Sr Deudero que aquesta aprovació es fa fora de termini, però lo 
cert es que la normativa contempla altres possibilitat com la pròrroga, de fet altres 
Ajuntaments com son Montuiri, Mancor, Sa Pobla, Sencelles, etc, alguns dels des PP 
encara no les han aprovat, i els Batles de tots ells li mereixen tot el respecte. De fet, 
continua dient el Sr Batle,  i a pesar de que no s’hagin aprovat dins el tercer trimestre 
de l’exercici anterior, històricament en aquesta legislatura, els Pressupostos aprovats 
per l’Ajuntament de Puigpunyent han estat el que menys desviació han tingut. 
 
Considera el Sr Batle que aquest Pressupostos no solsament no  hipotequen al nou 
equip de govern que resulti de les eleccions municipals del 24 de maig, sinó que li 
donen la garantia de poder funcionar fins a final d’any. Son Pressuposts reals, objectius 
i a on es respecten els valors d’aquest equip de govern : fomentar la cultura, els serveis 
socials i l’educació, per altra banda li sorpren que el grup PP demani que es rebaixi l’IBI 
quant es el principal recurs que té aquest Ajuntament i sense el qual no es podrien 
cobrir els objectius i despeses obligatòries que li m arca la Llei 
 
Per part de la Sra. Margalida Morell es manifesta que l’aprovació d’aquests 
Pressupostos no ferma en absolut a l’Ajuntament, ja que la Llei preveu que es pugui 
modificar en qualsevol moment. 
 
Per part del Sr Deudero del grup PP es diu, que si be es cert que la Llei dona la 
possibilitat de la pròrroga del Pressupost, com mes temps passa, ja no son Pressuposts, 
sinó liquidacions, per lo qual la desviació es cert que es produeix en percentatges 
mínims, per altra banda, continua dient que en aquests moments no son els mes 
oportuns per la seva aprovació donat les properes eleccions Locals.  
  
Una vegada donat per acabat el torn d’intervencions, per part del Sr Batle, es proposa 
a l’ajuntament Plenari l’adopció del següent 
 
                                                          ACORD 



 
Format el pressupost general d’aquest Ajuntament corresponent a l’exercici 

econòmic 2015 així com les seves bases d’execució i la plantilla de personal 
comprensiva de tots els llocs de treball, de conformitat amb el que disposen els articles 
168 i 169 del text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals, aprovat pel Reial 
decret legislatiu 2/2004 de 5 de març, i l’article 18 del Reial decret 500/1990, de 20 
d’abril, pel qual es desenvolupa el capítol I del títol VI de la Llei 39/1988., que ofereix els 
següent resultat relacionat per Capítols; 

  
 
PRESSUPOST D’INGRESSOS  
1        IMPOSTOS DIRECTES                                                 944.539,09 
2        IMPOSTOS INDIRECTES                                                   41.028,57 
3  TAXES, PREUSD PUBLICS I ALTRES 
INGRESOS 

  
                                               489.935,07 

4       TRANSFERENCIES CORRENTS                                                611.975,92 
5  
6  
7      TRANSFERENCIES DE CAPITAL                                               239.388,29 
TOTAL                                            2.326.866,94            
 
 
PRESSUPOST DE DESPESES  
1  DESPESES DE PERSONAL                                                 649.270,56 
2   DESPESES CORRENTS EN BENS I SERVEIS                                                 943.447,52 
3   DESPESES FINANCERES                                                   68.168,77 
4   TRANSFERENCIES CORRENTS                                                   94.874,59 
5  
6   INVERSIONS REALS                                                  353.502,98 
7   TRANSFERENCIES DE CAPITAL                                                    24.702,84 
9   AMORTITZACIÓ DE PRESTECS                                                   192.899,68 
TOTAL                                                2.326.866,94        

 
 

Vist i conegut el contingut dels informes de l’Interventor municipal, de data 8 
d’abril de 2015  

 
Vist l’informe de la Intervenció d’avaluació del compliment de l’objectiu 

d’estabilitat pressupostària de data 8 d’abril de 2015 del que se’n desprèn que la 
situació és de equilibri 
 

Vist l’informe de la Intervenció d’avaluació del compliment de la regla de 
despesa de data 8 d’abril de 2015 del que se’n desprèn que la situació és de  
compliment 
 

Després de la deliberació dels senyors membres d’aquesta Comissió Informativa 
d’Hisenda, i amb els vots a favor dels senyors regidors Sr Gabriel Ferra Martorell, 
Margalida Morell de IPG, i la Sra. Isabel Martin del PSOE, i l’abstenció de la Sra. Maria 
Teresa Pons del PP i en conseqüència per majoria absoluta, proposa a l’Ajuntament Ple 
l’adopció del següent acord: 
 



PRIMER. Aprovar inicialment el Pressupost General de l’Ajuntament de 
Puigpunyent per a l’exercici econòmic 2015 juntament amb les seves Bases 
d’Execució,  

 
SEGON. Aprovar inicialment la plantilla de personal, comprensiva de tots els 

llocs de treball reservats a funcionaris, personal laboral i personal eventual. 
 
TERCER. Exposar al públic el pressupost general per al 2015 les bases d’execució 

i plantilla de personal aprovats, per un termini de quinze dies, mitjançant anuncis en 
el BOIB i en el taulell d’anuncis de l’Ajuntament, a efectes de presentació de 
reclamacions pels interessats. 

 
QUART. Considerar elevats a definitius aquests acords en el cas que no es 

presenti cap reclamació. 
 
CINQUÈ. Trametre’n un còpia a l’Administració de l’Estat, així com, l’òrgan 

competent de la CAIB 
 
Dita proposta es aprovada amb els vots favorables del Sr. Gabriel Ferrà 

Martorell , Sra. Margalida Morell Martorell  i Sra. Maria Lluïsa Pla Isern IPG, Sr. Toni Marí 
Enseñat, Sr. Victor Douat Rigo i Sra. Isabel Martin Roman del  PSOE, i els vots en contra 
del Sr. Antonio Deudero Mayans i Sra. Maria Teresa Pons Picó  del  PP 

 
 
          I no havent més assumptes a tractar, el Sr. Batle aixeca la sessió essent les vint-i-
una hora trenta cinc  minuts  , i s’estén la present acta, que autoritza i signa amb mi, la 
Secretaria Interventora , la qual cosa certifico. 
 
El Batle                                           La Secretària Interventora 
                                          
Gabriel Ferrà Martorell                                                  Margalida Mulet Cañellas                                                  
                                                                                     
 
 


